
 

 

Protokół nr XXXVIII/2017 r 

z obrad sesji Rady Gminy Raków 

z dnia 16.11.2017 r. 

              Sesja rozpoczęła się o godz. 10.00  w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Rakowie ul. Ogrodowa 1.  

Ad. 1 Otwarcie posiedzenia sesji. 

Obradom sesji przewodniczył Pan Jerzy Nowak – Przewodniczący Rady, który otworzył obrady sesji oraz 

powitał wszystkich obecnych. 

 Z ogólnej liczby 15 radnych, udział w obradach wzięło 13 radnych. Lista obecności radnych stanowi 

załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  Przewodniczący Pan Jerzy Nowak stwierdził quorum.                   

 W obradach sesji udział wzięli: 

Pani Alina Siwonia – Wójt Gminy Raków, 

Pani Jadwiga Milewicz – Zastępca Wójta 

Pani Krystyna Urbanowska – Sekretarz 

Pani Anna Pleban – skarbnik. 

Obecni również byli zaproszeni na sesję  goście Państwo Grażyna i Kazimierz Karwat, który otrzymał tytuł 

rolnika roku. 

Przewodniczący Pan Jerzy Nowak oraz Pani Wójt – Alina Siwonia przekazali Panu Kazimierzowi Karwatowi 

list gratulacyjny, życząc dalszych sukcesów w pracy. 

Pan Kazimierz Karwat podziękował obecnym za uznanie jego pracy i przekazane gratulacje. 

Ad.2 Przewodniczący przedstawił proponowany porządek obrad sesji, z którym radni mieli okazję zapoznać 

się podczas obrad komisji  oraz na bazie rozesłanych im przed sesją dokumentów. 

                Proponowany porządek obrad sesji 
          1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

          2. Przedstawienie i przyjęcie porządku obrad sesji. 

          3. Zatwierdzenie protokołu z poprzedniej sesji . 

          4. Informacja Wójta Gminy Raków o podjętych działaniach między sesjami. 

5. Informacja Przewodniczącego Komisji  Wspólnej z posiedzenia. 

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

              a)   zmiany Wieloletniej Prognozy Gminy Raków na lata 2017 – 2030 

              b)  zmian w budżecie gminy na 2017 r. 

              c) obniżenia średniej ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego. 

              d) określenia wzorów formularzy informacji deklaracji podatkowych 

              e) dopuszczenia zapłaty podatków i opłat stanowiących dochody budżetu Gminy Raków  

              instrumentem płatniczym 

              f) stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej w Rakowie 

              w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Rakowie. 

              g) stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej w Bardzie 

              w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Bardzie. 

              h) stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej w Szumsku 

              w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Szumsku 

              i)stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej w Ociesękach 



              w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Ociesękach. 

               j) uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz   

              Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2018r 

              k)   uchwalenia dokumentu „Roczny program współpracy Gminy Raków z organizacjami   

              pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2018” 

        7. Wolne wnioski i zapytania. 

        8. Zamknięcie obrad sesji.                                                                                                 

Porządek w wyniku głosowania został przyjęty jednogłośnie.  
 

Ad.3.  Przewodniczący zwrócił się do zebranych o przegłosowanie zatwierdzenia protokołu z poprzedniej 

sesji. W wyniku przeprowadzonego głosowania protokół został zatwierdzony jednogłośnie. 

Ad.4. Informacja Wójta o podjętych działaniach między sesjami: 

Posiedzenie o godz. 11.05,  ze względu na ważne sprawy  opuścił radny Pan Zygmunt Niezgoda 

12.10 – Spotkanie w Powiatowym Centrum Usług Medycznych w sprawie zapewnienia rehabilitacji dla 

naszych mieszkańców. 

13.10 – Odbyło się pasowanie na uczniów przedszkolaków w Szkole Podstawowej w Ociesekach. 

Uczestniczyła w nim Pani Jadwiga Milewicz. 

14, 15.10 – Wyjazd studyjny Pań z Kół Gospodyń Wiejskich z terenu naszej gminy. Jest to forma 

podziękowania za cały rok współpracy oraz doskonała forma integracji. Tym razem zwiedzaliśmy Jurę 

Krakowsko Częstochowską. W wyjeździe uczestniczyli również niektórzy radni z Panem Przewodniczącym 

na czele. 

17.10 – świętowaliśmy Dzień Nauczyciela w lokalu Finezja, gdzie przy spotkaniu grona pedagogicznego  z 

wszystkich szkół zostały wręczone nagrody dla wyróżniających się nauczycieli oraz pracowników obsługi. 

Wśród zaproszonych gości byli Marszałek Żołądek, starosta Godowski oraz Kurator Pan Tomasz Pleban. 

18.10 – Odbyła się kontrola realizacji zadań polegających na wyremontowaniu 12 odcinków dróg z PROWu. 

Nie wniesiono uwag. 

20.10 –Spotkanie z właścicielem nieruchomości nad zalewem Chańcza. Doszło do porozumienia po wielu 

perturbacjach. Z nieruchomości wydzielimy teren pod przepompownie ścieków oraz na dojście do zbiornika. 

23.10 – Pasowanie na ucznia w SP Raków. 

25.10 – Spotkanie w Krakowie z Panią Małgorzatą Owsiana  dyrektorką RZGW w sprawie przejęcia 

nieruchomości biegnącej wałem w kierunku Rakowa i od ośrodka zdrowia do Drogowli. Wiązać się to będzie 

ze zmiana zapisu w planie zagospodarowania przestrzennego. Chcielibyśmy zakończyć sprawę przed 

przejęciem majątku przez Wody Polskie. W planie mamy zagospodarowanie tej nieruchomości turystycznie 

poprzez  stworzenie szlaku pieszo – rowerowego i ścieżki edukacyjnej o występującej florze i faunie na tym 

terenie. 

28.10 – Zjazd sołtysów powiatu kieleckiego zorganizowany przez starostę. Kilku sołtysów z naszej gminy 

wzięło w nim udział. 

03.11 – Podpisanie umowy na wykonanie fragmentu wodociągu  w Nowej Hucie . Odcinek długości 227 mb, 

za kwotę 33 tys. zł. Inwestycja ma być zakończona do 21.12.br. 

Odbył się również finał konkursu Rolnik Roku. 

06.11 – Konferencja u Wojewody w sprawie działań skierowanych do osób starszych pn.” Senior +”. Gmina 



nasza również będzie aplikować o środki w celu zapewnienia osobom starszym wielu działań. 

07.11 – Warsztaty muzyczne w Sendku. Wzięły w nim udział nasze Fiołecki oraz KGW Życinianki. 

10.11 – Spotkanie w Sandomierzu w sprawie oświetlenia ulic i dróg. 

11.11 – Uroczyste obchody Święta Niepodległości. Wzięły w nim udział organizacje pozarządowe, Chór 

Chorał, Zespół Fiołecki, Kombatanci ,Przedstawiciele placówek oświatowych, harcerze i młodzież. 

12.11 – Finał wojewódzkiego konkursu „ Smaki Gęsiny”. Gospodarzem była gmina Raków. Do organizacji 

imprezy włączyły się szkoły z Rakowa i Ociesęk oraz gimnazjum, a także Stowarzyszenie Aktywnych Serc z 

Rakowa. II miejsce zdobyła potrawa przygotowana przez Panie z KGW Życinianki. Imprezę zaszczyciło wiele 

znamienitych osób. Odbyło się też uroczyste przekazanie uszytych strojów ludowych dla Koła Gospodyń 

Wiejskich z Życin. 

14.11 – Przekazanie gratulacji i życzeń dla mieszkańca Drogowli Pana Andrzeja Wójcika z okazji 100 letnich 

urodzin. 

15.11 – Pasowanie na ucznia w SP Bardo. 

Sprawy bieżące: 

Odbyło się spotkanie w Dyrekcji Lasów Państwowych w Radomiu w sprawie działki pod drogę na Papierni. 

Ponadto rozważana była zmiana zapisu  o bezwzględnym oddaleniu nieruchomości od linii brzegowej 15 m, 

utrudnia to możliwość zabudowy działek. Wiele z nich zostało zakupionych przed zatwierdzeniem planu 

zagospodarowania przestrzennego i obecnie zapis te powoduje brak możliwości zabudowy nad zalewem 

Chańcza. W trakcie rozmów zdecydowano o możliwości zmniejszenia tej odległości pod warunkiem 

skanalizowania domków  i szczelnych szamb udokumentowanymi odbiorami ścieków. 

26.10 został złożony kolejny wniosek na rewitalizację Rakowa w II etapie na cele społeczne i kulturalne. Do 

współpracy włączyła się Pani Mandecka Teresa jako czynnik przedsiębiorcy do projektu. 

Trwają remonty dróg w Bardzie, Nowej Hucie i Zalesiu. Naprawiane są również zapadnięte sieci kanalizacyjne 

w Rakowie. 

Do urzędu trafił list z podziękowaniami od rodziny podopiecznego Pani Bożeny Zawiszy z podziękowaniami 

za jej wkład pracy. 

Ad.5  Informacja Przewodniczącego Komisji Wspólnej z odbytego posiedzenia. 

Pan Mirosław Ambroziński  przedstawił zebranym sprawozdanie z posiedzenia komisji wspólnej, 

informując ,że omówione zostały wszystkie projekty uchwał. Komisja zaopiniowała je pozytywnie.  

Ad.6. Podjęcie uchwał 

-  zmiany Wieloletniej Prognozy Gminy Raków na lata 2017 – 2030 – uchwała została przyjęta jednogłośnie 

-  zmian w budżecie gminy na 2017 r. - uchwała została przyjęta jednogłośnie  

-  obniżenia średniej ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego - uchwała została przyjęta 

jednogłośnie 

- określenia wzorów formularzy informacji deklaracji podatkowych - uchwała została przyjęta jednogłośnie 

- dopuszczenia zapłaty podatków i opłat stanowiących dochody budżetu Gminy Raków instrumentem                                   

płatniczym - uchwała została przyjęta jednogłośnie 

- stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej w Rakowie 

  w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Rakowie uchwała została przyjęta jednogłośnie -  

- stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej w Bardzie 



  w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Bardzie - uchwała została przyjęta jednogłośnie 

- stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej w Szumsku 

   w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Szumsku uchwała została przyjęta jednogłośnie -  

- stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej w Ociesękach 

  w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Ociesękach - uchwała została przyjęta jednogłośnie 

- uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz   

  Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2018r - uchwała została przyjęta jednogłośnie 

- uchwalenia dokumentu „Roczny program współpracy Gminy Raków z organizacjami   

  pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2018” 

  - uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

Ad.7.  Wolne wnioski i zapytania 

Radny Pan Kamil Rochucki – poprosił o dostarczenie kruszywa na drogę w Chańczy wypłukana przez 

deszcze. 

Radny Pan Damian Szpak – poprosił o uzupełnienie powalonych przez wiatr tablic na szlaku ariańskim. 

Radny Pan Andrzej Banasik –poinformował o podmytej drodze przez deszcz. Zwrócił uwagę, że stale stoi 

w niej woda. 

Radny Pan Czesław Bęben – poprosił o podsypanie tłucznia na przystanku przy Łukawie. 

Sołtys Głuchów Lasy – zgłosiła pobocza do naprawy oraz udrożnienie przepustów. 

Sołtys Korzenna Pan Andrzej Stęplowski – poinformował o braku przejazdu na Korzennie. 

Radny Damian Szpak –zawnioskował o postawienie w rynku znaków informujących o kierunkach jazdy w 

stronę Staszowa i Kielc. 

Sołtys Celin Pani Wesołowska –poinformowała o zwalonych słupach i drogowskazach, a także poprosiła o 

kruszywo. 

Pani Wójt w odpowiedzi na zadane pytania i sformułowane wnioski odpowiedziała: 

Na dzień dzisiejszy posiadamy niewielkie ilości kruszywa zatem kierowane ono będzie tam gdzie jest ono w 

tej chwili niezbędne. Pozostałe miejsca zostaną uzupełnione z nowych dostaw. Sprawa drogi w Korzennie 

niestety nie należy do łatwych . Nasze zgłoszenie po ulewach nie zostało uwzględnione przez Instytut 

Meteorologii a zatem nie mieliśmy szans na dofinansowanie. Jedyne co można w tej kwestii obiecać to stały 

monitoring zmienności pogodowych i zgłaszanie podtopień – może się w końcu uda. 

Śledzimy też na bieżąco inne możliwości zdobycia dotacji. Może to być jednak bardzo trudne ze względu na 

obciążony budżet przyszłego roku w którym czekają nas bardzo poważne inwestycje jak wodociąg w Bardzie, 

termomodernizacja budynków użyteczności publicznej ( SP Szumsko i Gimnazjum ) oraz przebudowa 

oczyszczalni ścieków. 

Ad.8.  Zamknięcie obrad sesji. 

Przy braku kolejnych pytań i wniosków Przewodniczący zamknął obrady sesji. 

 

 

 

Protokółowała                                                                                Przewodniczący Rady Gminy 

 



Krystyna Jóźwik                                                                            Jerzy Nowak 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

        

 

 

 


